
yol güzergahı olarak ilan edildi.

Bunun nedeni, Avrupa'da durak-

sayan otoyol yapımı sonucu bu işle

uğraşan yabancı firmaların yeni

pazar aramaları ve Ortadoğu'ya

Türkiye üzerinden bîr geçiş, bir

köprü sağlama arayışlarıydı. Olaya

trafik açısından bakarsanız, Türki-

ye'nin 20 yıl sonra bile, belli

güzergahlarda otoyol ihtiyacı yok-

tur, n Yapılacak bu otoyollarda yük

taşına" tezine karşılık, Dünya'nın

hiçbir yerinde otoyolların yük taşı-

mak için yapılmadığını vurgulu-

yorum, Otoyol hız ve konfor yolu-

dur. Muhalefetin ve bizlerin bu e-

leştirilerine karşın, yapılan bu oto-

yollar için sağlanan krediler bu

problemi çözemediği gibi, T.C.

Hükümetleri'nin ayrıca harcadığı

miktarlar da çok büyük boyutlarda

olup ekonomimizi olumsuz yönde

etkilemiştir".

Son konuşmacı olan Hikmet

TÜMER de, özetle, şunları söy-

lemiştir; "1986 yılında siyasi ikti-

darın kararıyla bir otoyol projesi

dönemine girildi. Böylece projesi,

fizibilitesi, planı, programı, kay-

nağı olmayan bir otoyol serüveni

başladı. Bunun sonucu olarak da

maliyetler korkunç miktarlarda

yükseldi. Bunun nedeni plansız,

projesiz olmaları; Türk mühendis-

lerinin, Türk Mühendis Odaları-

nın, Türk teknik adamlarının gö-

rüşlerinin devre dışı bırakılma-

sıdır, Jeoloji Mühendisleri'nin

çalışmayacağı bu tür girişimler,

daima maliyeti artıracaktır, Her-

hangi bir güzergahta otoyol plan-

lanması İçin, günde 15-50 bin

aracın geçmesi gerekir, Daha

ekonomik olan demiryolu, deniz-

yolu taşımaciliğını gözardı ederek

rasyonel olmayan otoyol projesine,

bu kaynaklan kullanamazsınız.

Bilinçsiz yol güzelgahı seçimiyle

tarıma engel olunuyor *ve yeraltı

suyu kirlenmesine neden

olunuyor. Otoyollar kamuoyunda

tartışılıyor. Ancak biz, JMO olarak,

bu olayın teknik yönlerinde sizlere

katkı koyalım, diyoruz. Bunun için

yetişmiş jeoloji mühendisleri,

kuruluşlar, firmalar, odalar, üni-

versiteler var, Bu konuda yeteri ka-

dar bilgi birikimimiz var. Tüm

bunlar size ekonomi sağlayacaktır."

ALTIN PANELİ

45, Türkiye Jeoloji Kurultayı et-

kinlikleri kapsamında 25 Şubat

1992 günü MTA Sadrettin ALFAN

Salonu'nda "Altın Paneli yapıldı,

Prof, Dr, Ayhan ERLER (ODTÜ) 'in

yönettiği panelde Doç, Dr, Doğan

AYDAL (AÜFF), Dr, Ömer AM*GI

(INTERMm), Dr. Tandoğan ENGW

(MTA), Sabri KARAHAN (CQMM-

CÖ) panelist olarak katılmıştır,

İlk konuşmacı olan Ömer AKIN-

CI altınla uğraşan Dünya şirket-

lerinin adlarının ve çalıştıkları

alanları örnekleriyle anlatarak bu

şirketlerin üretim miktarlarından

ve Dünya altın fiyatlarından, ayrın-

tılı olarak sözetti,

Tandoğan ENGİN ise konuş-

masında, altın yataklarının oluşu-

munu, özellikle de epitermal altın

yataklarının jeolojik özelliklerini

anlattı, Dünya'daki ve Türkiye'deki

epitermal altın yataklarının dağı-

lımlarından da sözeden ENGİN

konuşmasını, MTA*nın yaptığı ay-

rıntılı altın arama çalışmalarına de-

ğinerek bitirmiştir.

Doğan AYDAL konuşmasının ö-

nemli bölümünü altın yataklarının

oluşum modellerine, özellikle de

epitermal altın yataklarının olu-

şum modellerine ayırdı. Bu mo-

delleri şekillerle anlatan AYDAL

konuşmasını, Türkiye'deki uygula-

malardan sözederek bitirmiştir.

Son konuşmacı Sabri KARAHAN

altın işletme teknikleri üzerine a-

çıklamalar yaptı. Özellikle Heap«

leaching tekniğiyle altın elde

edilmesi konusunda geniş bilgi

verdi. Ayrıca KARAHAN, bilinçli

kullanıldığında, Heap-leaching

tekniğinde kullanılan siyanürün

İnsan ve çevre için, basında

abartıldığı denli, sakıncalı olma-

dığını da belirtmiştir.
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